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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért büntetik az energiatakarékos 
önkormányzatokat? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A 2022  nyarán  bevezetett  brutális  energiaáremelések  óta  a  teljes  magyar  társadalom  a  minél
takarékosabb energiafelhasználást tartja szem előtt. A kormány döntése nyomán még korlátozták is
az  energiafogyasztást,  melynek  nyomán  az  állami  intézményekben  a  fűtés  útján  biztosított
léghőmérséklet a 18 Celsius fokot nem haladhatja meg. Ezt követően egymás után láttak napvilágot
azok a hírek,  melyek szerint  már számottevő az a  gázmennyiség,  ami az elmúlt  hónapokban a
korábbi évekhez képest megspórolásra került.

Sajtóhírek szerint azonban egyre több önkormányzat került abba a helyzetbe, hogy a megtakarított
energiamennyiség után kötbért kell fizetnie az állami tulajdonú energiakereskedő felé. Amennyiben
ugyanis felhasználni tervezett földgázmennyiség helyett jóval kevesebb került elfogyasztásra, akkor
az  el  nem  használt  mennyiség  után  pótdíjfizetési  kötelezettség  keletkezik.  Az  Energiaügyi
Minisztérium  korábbi  közlése  szerint  is  az  MVM  hasonló  esetekben  kötbér  fizetését  teszi
kötelezővé.

Történik  mindez  annak  ellenére,  hogy a  magas  energiaárak,  a  kormányzati  iránymutatás  és  az
évszakhoz képest enyhe kinti hőmérséklet a korábban tervezettnél természetszerűleg is alacsonyabb
fogyasztást generál.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miért büntetik az energiatakarékos önkormányzatokat?

2. Milyen intézkedéssel tervezi elejét venni annak, hogy a tárca nem a spórolást, hanem a minél



 
magasabb fogyasztást ösztönzi?

3.  Adott-e  utasítást  a  tervezettnél  kevesebb  gázt  fogyasztó  önkormányzatok  kötbérfizetési
kötelezettségének bevezetésére?

4. Tervez-e szabályozás útján beavatkozni magyar állam tulajdonosi jogait gyakorlójaként az MVM
fenti gyakorlatának megszüntetése érdekében?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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